
 

LHL  1- 23 november 2023 ontvingen wij een raadsinformatiebrief. Per brief 1 dec. gaf het 
Commissariaat voor de Media aan dat hierin onjuistheden vermeld stonden en de raad hier 
verder bij betrokken moest worden. Waarom is door het college de raad niet nader 
geïnformeerd over deze onjuistheden dan nu pas met dit raadsvoorstel? 

De brief van het Commissariaat van de Media is met de raad gedeeld. In de brief stonden de 
volgende punten:  

• Anders dan in de raadsinformatiebrief staat opgenomen, heeft het Commissariaat voor 
de Media uw gemeente geen opdracht gegeven of anderszins de wens geuit dat de 
betrokken gemeenten bij voorkeur moeten komen tot één omroep voor het gehele gebied 
waarop de aanvragen zien.  

• Wij hebben de gemeenten verzocht om een gezamenlijk advies uit te brengen over de 
vraag of aanvragers voldoen aan de wettelijke toegangscriteria zoals neergelegd in de 
Mediawet 2008 en om, aan de hand van objectieve aanvullende criteria, een 
voorkeursadvies uit te brengen voor één van de aanvragers.  

Het uitbrengen van een gezamenlijk wettelijk advies houdt slechts in dat:  

• de betrokken gemeenteraden in hun adviezen verwoorden dat zij in aanmerking hebben 
genomen dat het een aanwijzingsaanvraag betreft voor meerdere gemeenten;  

• de betrokken gemeenteraden over dezelfde pbo-ledenlijst advies hebben uitgebracht.  

Het staat gemeenten uiteraard vrij om procesmatig en inhoudelijk de samenwerking op te 
zoeken, maar wij benadrukken dat elke gemeenteraad afzonderlijk advies moet uitbrengen 
over de vraag of de aanvragers voldoen aan de wettelijke toegangscriteria en welke van de 
aanvragers zij voor hun gemeente het meest geschikt acht om de functie van lokale omroep 
te vervullen. Gemeenten mogen ervoor kiezen om de adviezen inhoudelijk op elkaar af te 
stemmen en daarbij rekening te houden met de voorgenomen plannen van het Ministerie van 
OCW om de Mediawet 2008 te wijzigen, maar de uitkomsten van de adviezen kunnen ook 
inhoudelijk van elkaar verschillen. Voor de goede orde merken we daarbij op dat als de 
adviezen inhoudelijk van elkaar verschillen, dit ertoe kan leiden dat het Commissariaat voor 
de Media verschillende omroepen voor de betrokken gemeenten aanwijst. 

In de RIB van 23 november zijn bovenstaande zaken  opgenomen. Omdat met name het punt 
van hoe het advies uit te brengen, nogal nauw luistert, reageerde het Commissariaat voor de 
Media met de brief gedateerd 1 december 2023. Het ging daarbij vooral om onderstaande 
zin in de RIB: 

Het Commissariaat heeft de opdracht gegeven om in samenspraak met de andere gemeenten 
een advies uit te brengen om bij voorkeur te komen tot één omroep voor dit gebied. 

Het Commissariaat voor de Media geeft hierover aan: het staat de gemeente uiteraard wel 
vrij om in samenwerking uitvoering te geven aan het adviestraject en -als gemeenten dat 
wenselijk vinden- de inhoud van de adviezen op elkaar af te stemmen. 

De ruis ontstond over de correspondentie van het Commissariaat voor de Media aan 
Valkenswaard, Cranendonck en Heeze-Leende, waarin de gezamenlijkheid aan de orde kwam 
en dat beide omroepen in alle drie de gemeenten de licentie zouden willen verkrijgen voor 
de komende periode. 



2- Waarom nu pas dit raadsvoorstel? Gezien de te doorlopen procedure is er al eens uitstel 
verleend om te komen tot een besluit, wat heeft er daarna voor gezorgd dat dit 
raadsvoorstel (te) lang op zich heeft laten wachten? 
 
De gemeente Heeze-Leende heeft verzocht om uitstel op de aanvankelijke adviestermijn, 
omdat het proces om vervolgens te komen tot het raadsvoorstel complex is en vraagt om 
zorgvuldige voorbereiding. Zodoende komen we in maart van dit jaar uit als moment waar 
het op de agenda kon worden gezet van uw raad. 
  
3- Er is een adviescommissie ingesteld van 3 personen voor toetsing criteria. Op welke 
basis/argumenten zijn deze 3 personen benoemd? 
 
Er is gekozen voor een driemanschap. Alle drie de commissieleden hebben een sterke 
binding met de gemeenschap binnen de gemeentegrenzen en hebben kijk op en/of kennis 
van, en/of ervaring met media, omroepen en hoe dit werkveld functioneert.  
 
4- Wat als er geen keuze gemaakt wordt door de raad? Hoe gaat dan de procedure via het 
Commissariaat voor de Media lopen? 

Indien de gemeente geen voorkeur uitspreekt voor een van de partijen, en de aanvragers 
voldoen wel aan de wettelijke voorwaarden, dan zal het Commissariaat van de Media 
overgaan tot aanwijzing van een van de partijen via loting bij de notaris.  

5- Wie hebben zitting in de PBO van RTV en van Studio 24? 

De PBO’s van RTV Horizon en Stichting Studio 24 zijn toegevoegd aan de stukken. Beide 
PBO’s voldoen aan de eisen die daar aan gesteld worden en zijn representatief voor de 
verscheidenheid binnen de gemeenschap van Heeze-Leende. Ze zijn beoordeeld door de 
commissie gedurende het proces. 

6-Bij toewijzing van de licentie periode krijgt die betreffende partij een vergoeding per 
inwoner. 
o Wie beoordeelt daarna de geleverde diensten op kwaliteit en frequentie? 
o Wat kunnen we als “licentieverlener” nog doen bij onvoldoende prestaties of niet 
nakomen van….. 
 
Het Commissariaat voor de Media bewaakt en stimuleert de toegang tot onafhankelijk, 
pluriform en veilig media-aanbod. Toezicht op een transparante financiële verantwoording 
draagt hieraan bij. Vanuit deze toezichthoudende taak voert het Commissariaat voor de 
Media iedere drie jaar een evaluatie uit van de bekostiging van de lokale omroepen.  
 
Als gemeente financieren we de lokale omroep door subsidies te verstrekken. Hierdoor vindt 
per gemeente een beoordeling (vooraf) plaats van de bekostiging en controle (achteraf) op 
de bestedingen. Vooraf beoordeelt een gemeente, in overleg met de omroep, welk media-
aanbod in de gemeente toereikend is en hoeveel dit mag kosten. Achteraf heeft de 
gemeente, als subsidieverstrekker, de taak om te controleren of de subsidie ook 
daadwerkelijk aan het media-aanbod is besteed. 
 



Het Commissariaat voor de Media trekt een aanwijzing in als de lokale omroep niet meer 
voldoet aan de eisen om in aanmerking te komen voor een aanwijzing; de eisen derhalve die 
betrekking hebben op de inhoud van de statuten en de samenstelling van het PBO; als de 
samenstelling van het PBO niet meer representatief is dan heeft de lokale omroep 4 
maanden de tijd om aan dit vereiste te voldoen. 
 
Kortom, er zijn meerdere manieren om de prestaties te toetsen. Het toetsen kan door 
gemeente Heeze-Leende en Commissariaat voor de Media plaats vinden. 
 
7- Kunt u de vastgestelde aanvullende criteria aanreiken/ toevoegen aan de stukken. 
De aanvullende criteria zijn toegevoegd aan de stukken. 
 
8-Bijt het hebben van zakelijke relaties van Heeze 24 niet met de onafhankelijke 
verslaggeving van Stichting Studio 24, en hoe wordt dit geborgd?( Zelfde mensen , 
gemeenschappelijke belangen organisatie enz enz.) 
 
In het rapport van de externe commissie komt dit punt ook naar voren. Twee passages uit 
het rapport:   
 
“Eindoordeel op basis van de criteria is dat de aanvraag voor Stichting Studio 24 vanuit een 
objectieve, onafhankelijke beoordeling van alle beoordelaars voldoende passend kan zijn in 
het huidige en toekomstige publieke mediabestel. Tegelijkertijd zijn er een aantal aspecten 
bij deze nieuwkomer die aandacht vragen en/of nog niet tastbaar gemaakt kunnen worden; 
zoals de bestuurlijke onafhankelijkheid en de manier waarop verspreiding van het lokale 
nieuws straks wordt uitgevoerd” 
 
“De commissie constateert ook het tweekoppig bestuur van Stichting Studio24 in de 
aangeleverde stukken en aan de commissie niet goed duidelijk kan maken hoe ze hun 
publieke nieuwstaak en hun commerciële activiteiten echt gaan scheiden. Er komt voor 
Stichting Studio24 wel een aparte, nieuwe site, maar de belangrijkste vraag is of en hoe het 
publiek het onderscheid kan maken tussen onafhankelijk geproduceerd nieuws en 
gesponsord nieuws” 
 
Samenvattend kan worden gesteld dat het bestuur overtuigd haar standpunten en visie 
hierover uiteenzet en dat het op dit moment ingewikkeld is om dat te toetsen of te 
evalueren. 
 
9- Kunt u ons de licentie aanvragen van zowel RTV als van Studio 24 aanreiken. 
De licentieaanvragen zijn toegevoegd aan de stukken. 
 
10- Is het de bedoeling dat we als raad het volledige onderzoek overdoen? 
 
Nee, de procedure om te komen tot advies van beide kandidaten is zorgvuldig doorlopen en 
kent een gedegen onderbouwing zoals weergegeven in de rapportage. Het is uiteindelijk aan 
uw raad om het advies van het college in de Nota van Wijziging voor de aanwijzing van de 
lokale omroep op waarde te schatten en een besluit te nemen.  
 



11. Als de raad een keuze moet maken moeten we mogelijk dezelfde stappen doorlopen 
als de adviescommissie!) 
 
De adviescommissie heeft de procedure zorgvuldig en onafhankelijk doorlopen. Dit zodat uw 
raad  de handvatten heeft om een zorgvuldige, onderbouwde, afweging en besluit te nemen.   
 
12-Waarop moeten/kunnen we anders een keuze maken? 
 
Er zijn verschillende stukken aangeleverd voor een te maken keuze. Deze stukken zijn 
bijgevoegd, waarin het uitgebreide verslag van de adviescommissie en de weging van de 
criteria per kandidaat zijn weergegeven 

LHL  N.a.v. de nota van wijziging heb ik nog 2 aanvullende vragen voor agendapunt 2 aanwijzing 
Lokale omroep. Bij de vorige aanwijzing tot lokale omroep zijn aan RTV Horizon 
(kritische)verbeterpunten/aandachtspunten meegegeven. RTV Horizon beloofde 
beterschap. 

1-Wat is in de ogen van het college wezenlijk veranderd ten opzichte van 5 jaar geleden? 

RTV was destijds de enige kandidaat. In 2018 is besloten door de gemeenteraad om aan het 
Commissariaat van de Media te adviseren om de licentie te verstrekken aan deze toenmalige 
lokale omroep. Op dit moment zijn er 2 kandidaten.   

2-Wat is volgens het college met deze punten gedaan? 

Als gemeente mogen we ons niet bemoeien met de inhoudelijkheid van de programma’s of 
de wijze waarop die worden gepubliceerd. Dat doet de PBO. Wij hebben werkafspraken met 
de lokale omroep concreet omgezet in een “strippenkaart” die het mogelijk maakt om 
gestructureerd samen te werken en projecten te bepalen die voor uitzending 
geschikt/gewenst zijn. Zoals bijvoorbeeld recent de installatie van de nieuwe burgemeester, 
een verslag over de inwonerscampagne bij het afscheid van de voormalige burgemeester en 
het filmpje over het vitaal buitengebied.  

3-Heeft het college iets ondernomen om de tegenvallende resultaten van RTV Horizon op 
het gebied van zichtbaarheid/verslaglegging de afgelopen 5 jaar aan te pakken? 

Er zijn werkafspraken gemaakt en die hebben geleid tot een “strippenkaart” aan de hand 
waarvan producties worden opgezet. Deze vraag werkt twee kanten op. De commissie heeft 
in haar advies ook aangegeven dat bij de keuze er ook gekeken moet worden naar de 
ambities. Want hoe meer we willen, des te meer het kost.  

 

PVOJ 1-Er is een incident geweest en dat heeft kennelijk zoveel impact gehad dat samenwerking 
door Stichting 24 wordt uitgesloten. Wat is er gedaan om dit incident uit de wereld te 
helpen? Dan bedoel ik verder dan vragen: Willen jullie samenwerken? 

 In het verslag van de samenwerkingsstandpunten is opgenomen dat in week 34, 
respectievelijk week 36 en in week 45 het onderwerp samenwerking besproken is met zowel 
RTV Horizon als met Stichting Studio 24. De optie om samen te werken werd door Stichting 
Studio 24 in beide gesprekken nadrukkelijk afgewezen. Het ontbreken van vertrouwen in het 



bestuur van RTV Horizon is het motief voor dit standpunt van Stichting Studio 24. Dit 
standpunt zorgde ervoor dat verdere inspanningen om samenwerking tot stand te brengen 
vanuit de gemeente gestaakt zijn.  

 

2-Waarom kiest het College ervoor om de Gemeenteraad te laten beslissen en komt ze niet 
met een raadsvoorstel? 

In de nota van wijziging heeft het college het conceptraadsbesluit weergegeven. Daarin is 
opgenomen om de kandidaat RTV Horizon aan te wijzen.  

3-Welke gelden ontvangt Stichting 24 van de Gemeente Heeze-Leende? 

Stichting Studio 24 is niet operationeel in gemeente Heeze-Leende als omroep en ontvangt 
daardoor geen gelden.  

VVD 1-Kunnen we ook kiezen om geen lokale omroep aan te wijzen en het lokale nieuwsaanbod 
aan de markt over te laten?  

Indien de gemeente geen voorkeur uitspreekt voor een van de partijen, en de aanvragers 
voldoen wel aan de wettelijke voorwaarden, dan zal het Commissariaat voor de Media 
overgaan tot aanwijzing van een van de partijen via loting bij de notaris.  

2-Wat is het bereik van beide nieuwsaanbieders? 

Bereik Stichting Studio 24:  

Deze omroep is nog niet operationeel en zodoende zijn hier  geen bereikcijfers van. 

Bereik RTV Horizon (opgevraagd op 13 september 2023, cijfers zijn uit 2018) 

Het onderzoek is in februari 2018 uitgevoerd door Markteffect B.V. uit Eindhoven, 
rapportage in april 2018. Het gaat om een representatieve streekproef onder 450 personen 
van 18 jaar en ouder. De gemeentes in het onderzoek zijn Cranendonck, Heeze-Leende en 
Waalre. Hier is het bereik gemeten van zowel de radio als de TV uitzendingen van RTV 
Horizon. Daarnaast is het bereik van Radio Horizon ook in de gemeentes die grenzen aan 
Cranendonck, Heeze-Leende en Waalre gemeten (randgemeentes). Horizon TV is daar niet 
beschikbaar. 

Horizon TV in Heeze-Leende 

Horizon TV is na Omroep Brabant TV de best bekeken lokale/regionale televisiezender in 
Heeze- Leende. 20 % van de inwoners van Heeze-Leende boven 18 jaar kijkt wel een naar 
Horizon TV, 58% doet dit minstens 1 keer per week. De kijkers van Horizon TV zijn evenredig 
verdeeld over de verschillende leeftijdscategorieën, met een uitschieter naar boven in de 
leeftijdscategorie 50 - 65 jarigen.. Het zijn ongeveer even vaak mannen als vrouwen. De 
lokale televisiezender HSL24TV heeft een bereik van 4% in Heeze-Leende terwijl Horizon TV 
20% van de inwoners van de gemeente bereikt. HSL24TV maakt gebruik van het HSL 
glasvezelnetwerk, terwijl Horizon TV als lokale omroep op basis van een verplichting in de 
Mediawet door alle providers via alle netwerken moet worden doorgegeven. Horizon moet 
wel betalen voor de kosten van de levering van het TV signaal aan de providers. 

Radio Horizon in Heeze-Leende 



Radio Horizon is in Heeze-Leende de best beluisterde lokale/regionale radiozender, Radio 
Horizon wordt er beter beluisterd dan Omroep Brabant Radio. 18 % van de inwoners van 
Heeze-Leende boven de 18 jaar luistert wel eens naar Radio Horizon, 77% doet dit minstens 1 
keer per week. Radio Horizon heeft dus veel vaste luisteraars. De luisteraars van Radio 
Horizon zijn vooral mannen in de leeftijdscategorie 35 - 50 jaar en relatief vaak hoog 
opgeleid. 

In de hoofd- en randgemeentes samen heeft Radio Horizon een totaal bereik van 8%. Radio 
Horizon is daarmee de derde best beluisterde lokale/regionale radiozender in de regio, na 
Omroep Brabant (33%) en 8FM (9%). Met deze grote aantallen luisteraars is Radio Horizon 
een uitstekend "visitekaartje" op regionaal niveau met informatie en nieuws uit Heeze-
Leende, en meer algemeen voor het imago van de gemeente. 

De geschatte absolute aantallen luisteraars van 18 jaar en ouder: 

Hoofdgemeentes Waarvan in Heeze Leende   Randgemeentes 

Luistert wel eens:  6457  2303   20976 

Luistert elke week:   3694 1750   17284 

 

3-Welk advies geeft het college aan de raad? We bedoelen daarbij een expliciet advies 
waarin een voorkeur voor één van beide nieuwsaanbieders naar voren komt, inclusief de 
overwegingen waarop die voorkeur is gebaseerd. 

In de nota van wijziging heeft het college het conceptraadsbesluit weergegeven. Daarin is 
opgenomen om de kandidaat RTV Horizon aan te wijzen.   

 
GROENLINKS  1-Ten aanzien van de bekostiging van een lokale omroep wordt voor 2024 een vast 

bedrag(€ 1,57/huishouden) gehanteerd. Dit conform de mediawet. Kan het college 
aangeven met hoeveel huishoudens gerekend gaat worden? Kortom met welk bedrag 
moeten we rekening gaan houden voor het jaar 2024? 

 Het richtsnoer- of normbedrag voor de lokale omroep bedraagt in 2024 € 1,57 per 
huishouden. Dit is het bedrag dat het rijk via het gemeentefonds aan gemeenten ter 
beschikking stelt voor de financiering van de lokale omroep. Het geld is niet geoormerkt. 
Vooraf beoordeelt een gemeente, in overleg met de omroep, welk media-aanbod in de 
gemeente toereikend is en hoeveel dit mag kosten. Achteraf heeft de gemeente, als 
subsidieverstrekker, de taak om te controleren of de subsidie ook daadwerkelijk aan het 
media-aanbod is besteed. Gemeenten hebben volgens de Mediawet een 
instandhoudingsplicht voor de lokale publieke omroep, dat wil zeggen dat het college van 
B&W verantwoordelijk is voor de bekostiging van de lokale omroep. Voor onze gemeente 
betekent dit dat we rekening houden met 11.137,58 euro gebaseerd op 7.094 huishoudens 
(peildatum CBS, juli 2023). 

2-Bij het raadsvoorstel is een uitgebreid toelichtingsdocument van RTV Horizon 
(Toelichting aanvullende criteria) toegevoegd. Een vergelijkbaar document van Stichting 
Studio 24 ontbreekt. We vragen ons af waarop de commissieleden hun beoordeling 
hebben gebaseerd m.b.t. Stichting Studio 24? Is er mogelijk ook een onderliggend 



document van Stichting Studio 24 beschikbaar wat toegevoegd kan worden aan het 
raadsvoorstel? 

In het verslag van de externe commissie worden de processtappen en de criteria voor de 
beoordeling van beide kandidaten benoemd.  

Op 28 november 2023 hebben beide kandidaat-omroepen de definitieve aanvullende criteria 
toegestuurd gekregen per e-mail met de uitnodiging daar op te reageren als daar behoefte 
aan was. RTV Horizon heeft dat gedaan, Stichting Studio 24 niet. Verificatie met 
Valkenswaard leverde hetzelfde op, ook daar was geen toelichting van Stichting Studio 24 
binnen gekomen. Naast de stukken die ingediend zijn bij de aanmelding bij het 
Commissariaat van de Media, zijn er twee gesprekken geweest met de bestuurders van 
Stichting Studio 24 en er zijn schriftelijke vragen gesteld, die zijn beantwoord en als bijlage 
zijn toegevoegd onder de titel Gespreksverslag 9 januari 2024. 

De 3 leden van de beoordelingscommissie hebben ieder separaat de twee omroepen 
beoordeeld op basis van de aangeleverde stukken, de interviews/bevraging en de 
schriftelijke beantwoording van vragen. 

 

3-Kan het college aangeven wat de redenen van Stichting Studio 24 zijn geweest om de 
samenwerking met RTV Horizon af te wijzen? Temeer dat samenwerking voor het 
Commissariaat van de Media als een belangrijk punt is genoemd ook met het oog op de op 
termijn te vormen streekomroep. 

In het verslag van de samenwerkingsstandpunten is opgenomen dat in week 34, 
respectievelijk week 36 en in week 45 het onderwerp samenwerking besproken is met zowel 
RTV Horizon als met Stichting Studio 24. De optie om samen te werken werd door Stichting 
Studio 24 in beide gesprekken nadrukkelijk afgewezen. Het ontbreken van vertrouwen in het 
bestuur van RTV Horizon is het motief voor dit standpunt van Stichting Studio 24. Dit 
standpunt zorgde ervoor dat verdere inspanningen om samenwerking tot stand te brengen 
vanuit de gemeente gestaakt zijn.  

 

D66 1-Waarom legt het college de keuze voor het aanwijzen van een lokale omroep bij de raad? 
Kan ze zelf niet kiezen, zijn de criteria onduidelijk geweest? Volgens de 
raadsinformatiebrief zou er namelijk een beargumenteerd advies van het college 
voorgelegd worden aan de raad. 

In de nota van wijziging heeft het college het conceptraadsbesluit weergegeven. Daarin is 
opgenomen om de kandidaat RTV Horizon aan te wijzen. 

2-De afspraak uit het presidium was dat er nog een aanvullende nota van het college komt. 
Deze zien we graag toegevoegd. 

De nota van wijziging is toegevoegd.  

3-Als het college zelf geen keuze maakt, op grond waarvan verwacht ze dan dat de raad 
haar keuze maakt? 
 



Er zijn verschillende stukken aangeleverd voor een te maken keuze. Deze stukken zijn 
bijgevoegd, waaronder het uitgebreide verslag van de adviescommissie en de weging van de 
criteria per kandidaat.  
 
4-In de ‘weging criteria per kandidaat’ staat een lijstje opgenomen, waarin naast ‘lokale 
criteria’ 3 rijtjes van A B worden genoemd. Waar verwijzen deze rijtjes naar? 
 
In de legenda staat weergegeven: A = Stichting Studio 24. B = RTV Horizon.  
 
De drie kolommen A/B representeren (geanonimiseerd) de individuele weging door de drie 
commissieleden. 


